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1. Opening 
De bestuursvoorzitter van BVNL, Wybren van Haga, heet iedereen welkom en stelt Arjan de 
Kok, secretaris van het bestuur, voor als technisch voorzitter. Olaf Ephraim, penningmeester 
en Hans van Tellingen, algemeen bestuurslid, zijn tevens op het podium aanwezig. 
 

2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Arjan de Kok heet eveneens iedereen welkom. 
a. Presentie 

De voorzitter constateert vast dat er (statutair) voldoende stemgerechtigde leden 
aanwezig zijn, waarmee de besluiten van deze ALV bindend zijn. 

b. Vaststellen agenda. 
Voorgesteld wordt om agendapunt 7: Vaststelling kandidatenlijst Eerste Kamer, en 
agendapunt 8: Vaststelling lijstrekkers Provinciale Staten en machtiging vaststelling lijsten 
om te draaien. Er zijn geen agendaverzoeken binnengekomen, waarmee de agenda aldus 
wordt vastgesteld. 

c. Digitaal stemmen. 
In de vergadering zal digitaal worden gestemd met behulp van uw telefoon. Hierover volgt 
een uitleg met een proefstemming. 

d. Vragen uit de zaal. 
In de zaal bevinden zich een aantal microfoons. Deze zijn bedoeld om de gelegenheid te 
geven een toelichtende vraag te stellen. 

e. Ingekomen stukken. 
In de uitnodigingsmail is gevraagd voor 1 december agendapunten of vragen in te dienen. 
Deze vragen worden deels in de loop van de ochtend en aan het eind bij de rondvraag 
(gebundeld) beantwoord. 
Er zijn van 8 leden één of meerdere vragen binnengekomen, in totaal 24 vragen. Eén lid 
heeft na de termijn van 1 december (gisteren) nog een aantal vragen ingediend, maar die 
komen inhoudelijk overeen met de reeds gestelde vragen en zullen daarmee beantwoord 
worden. 

 
3. Terugblik 2021/2022 

Wybren van Haga geeft een terugblik over de afgelopen (turbulente) periode. Na de oprichting 
is het Startmanifest opgesteld met de kernwaarden van BVNL en zijn het wetenschappelijk 
partijbureau Da Vinci, BVNL International en recent Jong BVNL, opgericht. Bij de 
gemeenteraadsverkiezingen 2022 heeft BVNL 22 zetels binnengehaald. Hiernaast hebben 
fracties uit Apeldoorn en Dijk en Waard zich bij BVNL aangesloten, waarmee het aantal 
raadzetels op 26 kwam. In Voorne aan Zee heeft BVNL bij de tussentijdse verkiezingen twee 
zetels gehaald en lopen er coalitieonderhandelingen. In totaal hebben negen Statenleden zich 
bij BVNL aangesloten. In de Tweede Kamer heeft BVNL drie zetels en is er een fractie. 
De structuur moet logisch en decentraal georganiseerd zijn. Het bestuur laat nu vermenging 
zien met politieke functies; het streven is dat te ontvlechten. BVNL zal aan de Provinciale 
Statenverkiezingen 2023 deelnemen met de beschikbare middelen. 

 
4. Statutenwijzing 

De voorgestelde statutenwijzigingen bevatten een aantal wijzigingen uit praktische, technische 
maar ook bestuurlijke overwegingen. Na een korte toelichting verleent de ALV met overgrote 
meerderheid haar instemming met de voorgestelde wijziging van de staturen van BVNL. 

 
5. Verslagen 

Bij de uitnodiging zijn een viertal verslagen meegestuurd die worden toegelicht. 
a. Financieel jaarverslag 2021 wordt door de penningmeester Olaf Ephraim toegelicht. De 

ALV stelt vervolgens middels een instemmende stemming het jaarverslag vast. 
b. Het verslag van de Vereniging Belang van Nederland wordt door Wybren van Haga 

toegelicht; de meeste zaken zijn onder agendapunt 3 al aan de orde geweest. 
c. Het verslag van het Wetenschappelijk Bureau Da Vinci wordt door Arjan de Kok 

toegelicht. 
d. Olaf Ephraim licht als bestuurslid het verslag van BVNL International toe. 
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6. Jong BVNL 

Rebecca Plas geeft een toelichting op de plannen van de in oktober opgerichte politieke 
jongerenorganisatie Jong BVNL. 

 
De voorzitter schorst de vergadering kort, waarna zij wordt hervat voor de agendapunten lijsttrekkers 
en kandidatenlijst Eerste Kamer. Hierbij wordt voor deze punten het voorzitterschap tijdelijk 
overgedragen aan Wybren van Haga. 
 

7. Vaststelling lijststrekkers Provinciale Staten en machtiging vaststellen lijsten 
De voorzitter roept alle aanwezige lijsttrekkers op het podium en vraagt de ALV in te stemmen 
met de voordracht lijsttrekkers. De ALV wordt tevens gevraagd in te stemmen met de 
machtiging om als bestuur de kandidaatlijsten van de 12 provincies voor de Provinciale 
Statenverkiezingen 2023 definitief vast te stellen, alsmede de kandidaatlijsten voor de 
Waterschapsverkiezingen 2023. Het bestuur kan (indien dit speelt) ontheffing verlenen aan 
kandidaten die minder dan een jaar lid zijn. De ALV stemt hiermee in.  

 
8. Vaststelling kandidatenlijst Eerste Kamer 

De voorzitter vraagt de beoogd lijsttrekker Eric de Bie zich voor te stellen. Hierna worden de 
aanwezige kandidaten op de lijst op het podium gevraagd en richt een enkele zich kort tot de 
ALV. De ALV wordt gevraagd in te stemmen met de voordracht lijst Eerste Kamer en tevens 
de machtiging om als bestuur de lijst definitief vast te stellen. De ALV stemt hiermee in.  
Een lid hecht er aan mee te delen dat hij tegen het voorstel heeft gestemd vanwege de 
verwevenheid van functies. Wybren erkent dat dit tegen het streven in gaat, maar is toch 
dankbaar dat Erik zich als lijsttrekker en (mogelijk tijdelijk als) penningmeester beschikbaar 
heeft gesteld. Het ontvlechten van functies moet in de komende twee jaar gaan plaatsvinden, 
maar wel zorgvuldig. 
 

Wybren van Haga draagt het voorzitterschap terug over aan Arjan de Kok. 
 

9. Wijziging partijbestuur 
Er ligt een voorstel voor een bestuurswissel en toevoeging aan het bestuur. Eric de Bie zal per 
1 januari 2023 het penningmeesterschap van Olaf Ephraim overnemen en Ennio Senese 
wordt per direct als algemeen bestuurslid toegevoegd. De ALV stemt hiermee in. 
 

10. Rondvraag 
De ingediende vragen worden, voor zover al niet aan de orde geweest, kort en waar mogelijk 
gebundeld beantwoord. Resumerend: 
- Mag Wybren wel op de Eerste Kamer lijst staan (uitsluiting Grondwet)? Wybren staat er 

alleen op als lijstduwer, maar blijft in de TK. 
- Kan er in Q1 2023 een ALV met brainstromsessie worden georganiseerd? Gezien de 

voorbereidingstijd, middelen en PS2023 gaat dit niet lukken. 
- Visie op versnippering oppositie? We willen graag samenwerken. Hoewel de oppositie 

soms wel aangesloten is, stemt de coalitie alles weg, zoals debatverzoeken. 
- Visie op deelname in TK? We doen ons werk oefenen invloed uit, als er voldoende zetels 

zijn willen we ook deelnemen aan het kabinet. 
- Wat zijn potentiele kiezers? Midden rechtse kiezers die wij met concrete plannen voor 

oplossingen aan ons kunnen binden. 
- Hoe krijgen we een cultuuromslag in het belastingstelsel? Door een cultuuromslag bij de 

Belastingdienst zelf en het systeem van toeslagen werkt niet, maar het is niet zo simpel. 
- Hoe moet weerstand worden geboden aan de vernietiging MBK en boeren? Daar is BVNL 

continue elke dag in de kamer en andere gremia mee bezig. 
- Wat is het standpunt digitale euro? Zien we geen voordelen van, maar wel mogelijkheid 

tot controle door overheden. Het debat erover is weggestemd door de coalitie. 
- Wat is het standpunt stikstof en klimaat? Stikstofverhaal is een bureaucratische dwaling, 

het klimaat verandert en we moeten ons aanpassen. 
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- Moet NL uit EU treden? BVNL wil hierover een referendum houden. BVNL is voor een 
vrije gemeenschappelijke markt. 

- Sluit BVNL partijen uit? We sluiten niemand uit, maar de kans dat BVNL samen met GL of 
D66 gaat regeren is feitelijk nul. 

- Wat is het standpunt tav verplichte vaccinatie? We hebben dwang en drang gehad en dat 
was al verschrikkelijk. Iedereen mag zelf weten of hij of zij zich wil laten vaccineren. 

- Wie neemt deel aan het kernteam? Het bestuur (Wybren, Olaf, Arjan, Hans vT), het 
campagneteam (Richard, Hans S, Agnes) en inkomende bestuursleden (Ennio en Eric). 

- Is er een FVD light koers? Nee, we zijn rechts van het midden en cultureel conservatief. 
Verder zijn wij liberaal: Wat je kleur, overtuiging of geaardheid ook is; het maakt niet uit. 

- In hoeverre acht het bestuur de verwevenheid tussen bestuur en politieke functies 
wenselijk? Dit is al eerder toegelicht. 

- Hoe is de bottum-up gedachte bij verkiezingsprogramma’s? De lokale afdelingen hebben 
bij de gemeenteraadsverkiezingen zelf de programma’s opgesteld. In de provincies wordt 
aan de provinciale teams gevraagd om de provinciale programma’s op te stellen. 
Overkoepelende thema’s als windmolens en zonnepanelen worden gecoördineerd. 

- Is de EK lijst populistisch ipv liberaal? Dat beeld wordt niet herkend. Liberaal wordt breed 
gebruikt (UK, D66, VVD), dus we hanteren liever de term klassiek liberaal. Op de EK lijst 
staan mensen die zonder populistisch te zijn de persoonlijke vrijheid nastreven. 

- Wat zijn de klassiek liberale standpunten van BVNL? Klassiek liberalisme is gestoeld op 
vrijheid, verantwoordelijkheid, sociale rechtvaardigheid en barmhartigheid. In al onze 
uitingen werken deae principes door. 

- Hoe wil BVNL het land opbouwen (door langs de zijlijn te roepen of structureel van 
betekenis)? Door een grote partij te worden, dan kunnen zie niet meer om ons heen. 

- Kan het Huishoudelijk reglement worden gedeeld? Jam dat kan. 
- Worden de notulen van deze ALV gedeeld? Ja, die zullen wanneer zij gereed zijn ter 

beschikking worden gesteld. 
- Welke communicatie wordt gebruikt om de standpunten en doelstelling uit te dragen? We 

doen on-line heel veel met een enorm bereik. We moeten ons niet richten op de peilingen 
maar onze eigen kracht. 

- Hoe zit het met de tweet van David Icke? Het CIDI en een hoogleraar trokken van leer 
over antisemitisme en de holocaust ontkennen en dat heeft hij later zelf ontkend. De tweet 
is er dus te snel uit gegaan. We zijn voor de vrijheid van meningsuiting: Iedereen mag 
alles zeggen wat hij wil, hoewel zijn ideeën over reptielen niet worden gedragen. 

 
Afsluiting 
De voorzitter sluit de vergadering en bedankt iedereen voor zijn aanwezigheid. 
 
 
 


